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Aanwezig: 
Johan Van Der Heyden (Natuurpunt Zwalmvallei) 
Luc Van Ruyskensvelde (Wildbeheerseenheid Dendervallei) 
Hannah Van Belle (deskundige Grondgebiedzaken Lierde) 
Evie Van den Bossche (afgevaardigde open VLD)  
Jan Martens (Voor Lierde) 
Wim Thienpont (vertegenwoordiger Spankracht) 
Mia Meirsschaut (Natuurpunt Boven Dender) 
Leen Portier (Fietsersbond) 
Kurt Schamp (onafhankelijk deskundige) 
Dirk Martens (Velt) 
 
Verontschuldigd:  
Wim Janssens (vertegenwoordiger NVA)  
Jurgen Soetens (burgemeester) 
André Eeman (Schepen van leefmilieu)  
Erik Meers (onafhankelijk deskundige) 
 
Afwezig: 
Dirk Haelterman (Algemeen Boerensyndicaat) 
Geert Schoutteten (vzw trage wegen) 
Guy Depraetere (Afgevaardigde derde partij) 
 
Nieuwe kandidatuur: 
Arno Goossens (Milieufront Omer Wattez) 
 
 

 
 
Verslaggeving door Hannah Van Belle 
 
 

1. Goedkeuring Minaraadsverslag dd 29 juni 2022 

2. Voorstelling nieuw minaraadslid (lid van Milieufront Omer Wattez vzw) 

3. Subsidiereglement knotbomen: stand van zaken 

Het subsidiereglement is in opmaak. Voorstel college: 15 euro per knotboom en 

max. 5.000 euro/jaar voor elke Lierdenaar (zowel voor landbouwers als voor 

particulieren). De subsidie kan om de 7 jaar aangevraagd worden. Het 

subsidiereglement moet nog goedgekeurd worden door het college van 
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burgemeester en schepenen en de gemeenteraad. Na de goedkeuring zullen 

de burgers op de hoogte gebracht worden via het gemeentelijk infoblad en 

sociale media.  

Opmerkingen minaraad:  

• Percelen op grondgebied Lierde, die eigendom zijn van burgers 

woonachtig buiten Lierde -> hebben die burgers ook recht op een 

subsidie?  

• Kan de minaraad advies geven op het reglement?  

• Bij landbouwpercelen: krijgt de pachter de subsidie? Of de eigenaar van 

het perceel?  

Bijkomende vraag: Kunnen subsidies provincies en gemeente mbt knotbomen 

gecumuleerd worden?  

• Is er een subsidie bij de provincie lopende? 

➔ De vraag zal gesteld worden aan het college van burgemeester en schepenen. 

 

4. Bestrijding Japanse Duizendknoop: Stand van zaken.  

De Japanse Duizendknoop staat op de generieke lijst en mag onder bepaalde 

voorwaarden bestreden worden met pesticiden. 

Contact opgenomen met een tuinarchitecte voor advies.  

Antwoord tuinarchitecte:  

Wij kunnen dat uitvoeren indien gewenst. 

Dat is doeltreffend, maar echter niet volledig  na 1 behandeling. Dat zal 

toch enkele jaren na elkaar moeten herhaald worden. Het aantal 

stengels/plant neemt af na een behandeling, waardoor er elk jaar minder 

werk zal zijn. 

Stengelinjectie is wel een tijdrovend werk om dat goed te doen. 

 

 
(Bron: Lijst met generieke afwijkingen jaar 2022 - https://www.zonderisgezonder.be/pesticiden-

gebruiken/afwijking-van-verbod/documenten)  
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Foto: Japanse Duizendknoop tav Triepstraat  

 

Opmerking: Japanse Duizendknoop Stratendries: het perceel zal bebouwd worden 

rond maart 2023 

 
 

Opmerkingen minaraad:  

• Japanse Duizendknoop Stratendries: Moet de gemeente iets 

ondernemen? – kijken waar de rooilijn zich bevindt?  

• Japanse Duizendknoop werd terug opgemerkt ter hoogte van de kapel 

te Dorpstraat.  

Advies minaraad: Japanse Duizendknoop wordt het best zo snel mogelijk bestreden, 

zodat verspreiding verhinderd kan worden.  

 

5. Uit de studie naar PFAS van de VMM blijkt dat er op de twee meetpunten 

in Lierde de risicogrens overschreden werd, zowel wat het aantal stoffen 

betreft als wat de hoeveelheid betreft. Er rijzen dan vragen: wat is de 

oorzaak van deze vervuiling? Hoe is het elders in Lierde? Wordt dit nu 

verder onderzocht? Moeten er maatregelen genomen worden?  

Studie VMM in bijlage: De studie van de VMM geeft een eerste indicatie 

van de aard van de diffuse verspreiding van PFAS in het freatisch 

grondwater. Er is bijkomend onderzoek nodig om meer inzicht te krijgen 

in de manier waarop de verspreiding van PFAS gebeurt. 

(De vraag werd gesteld aan de VMM per mail)  

Antwoord VMM:  

De meetresultaten waarnaar u verwijst zijn gebaseerd op een eerste 
screeningsonderzoek naar diffuse verspreiding van PFAS in ondiep freatisch 
grondwater  in Vlaanderen. De selectie van meetpunten gebeurde willekeurig 
en bevinden zich thv het bestaand meetnet van de VMM. Dat is het meetnet dat 
algemeen wordt gebruikt om de grondwaterkwaliteit van de watervoerende 
lagen in Vlaanderen te monitoren.  
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In uw gemeente bevindt zich 1 peilput (411/75/18 filter 1) die in kader van deze 
eerste screening werd geselecteerd. Hierin werd inderdaad de aanwezigheid 
van PFAS vastgesteld (7 van de 45 gemeten PFAS) met overschrijding van de 
vooropgestelde risicogrenswaarden (18,9 ng/l tov risicogrens van 4,4 ng/l 
PFOA-equivalent voor som van PFAS Drinkwaterrichtlijn; 11 ng/l tov risicogrens 
van 4,0 ng/l voor som van EFSA-4 stoffen (PFOS, PFOA, PFNA, PFHxS)). Voor 
vragen met betrekking tot de volksgezondheid verwijzen we graag naar AZG.  
De herkomst van deze stoffen in het grondwater werd in het kader van deze 
studie niet nader onderzocht, maar het gaat over kunstmatige verbindingen 
afkomstig van industrie, huishoudens of brandweer, die via de verschillende 
transportwegen, zoals lucht, water en bodem in het grondwater kunnen terecht 
komen. Voor bijkomende informatie hieromtrent verwijzen we graag naar 
OVAM. Gezien de meetpunten willekeurig werden geselecteerd  om de 
algemene verspreiding van PFAS na te gaan in Vlaanderen kunnen geen 
algemene conclusies worden getrokken op schaal van uw gemeente. Het betreft 
één meting op een welbepaald punt én diepte op een bepaald tijdstip. Verder 
onderzoek is noodzakelijk om de manier van verspreiding na te gaan.  Dit is niet 
nader onderzocht. De cijfers dienen aldus geïnterpreteerd te worden op schaal 
van Vlaanderen.  
 
Bijkomend werd er gemeld dat op de recent gepubliceerde kaart van ruim 2500 oude 
stortplaatsen (zie persbericht OVAM d.d. 30 augustus 2022) geen enkele stortplaats op het 
grondgebied van Lierde is aangeduid. Het lijkt onwaarschijnlijk dat er in het verleden geen 
stortplaatsen van huisvuil zouden aangelegd zijn geweest in onze gemeente. Er was in elk geval 
een (klein) huisvuilstort in gebruik achter de kleuterschool van Gemeldorp waar opgehaald 
huisvuil door de gemeente Deftinge werd gestort. Na de fusie  werd daar nog materiaal gestort 
na opruimwerken van graven op de gemeentelijke begraafplaats(en?) . In het persbericht van 
OVAM wordt gevraagd om stortplaatsen die niet in de inventaris staan, te melden aan OVAM. 
De vraag wordt gesteld om na te kijken of er nog andere oude stortplaatsen in Lierde 
gelokaliseerd zijn.   

 

6. Putse – regenwaterafvoer probleem – Blue Deal oplossing?  

Internationaal wordt Vlaanderen beschouwd als een regio met watertekort 
(VLAIO). De droogte is de komende weken actueler dan ooit. Zoet water is een 
kostbare grondstof. Zorgvuldig omgaan met water is niet enkel financieel 
interessant, maar ook absoluut noodzakelijk vanuit duurzaamheidsoogpunt 
gezien de grote waterstress in het Vlaams Gewest. De huidige 
droogteproblematiek toont aan dat we nu actie moeten ondernemen. De 
Vlaamse regering wil de droogteproblematiek op een structurele manier 
aanpakken. Het doel is om meer middelen en de juiste instrumenten in te zetten, 
maar ook de industrie en de landbouwers erbij te betrekken. De Vlaamse en 
andere overheden hebben hierbij een duidelijke voorbeeldrol. De Blue Deal is 
een ambitieus plan dat via samenwerking de strijd tegen waterschaarste en 
droogte aangaat.  
Deze Blue Deal zet in op 6 sporen: 
1. Openbare besturen geven het goede voorbeeld en zorgen voor gepaste 

regelgeving 
2. Circulair watergebruik als regel 
3. Landbouw en natuur als deel van de oplossing 
4. Particulieren sensibiliseren en stimuleren om te ontharden 
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5. Verhogen van de bevoorradingszekerheid 
6. Samen investeren in innovatie om ons watersysteem slimmer, robuuster 

en duurzamer te maken 
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Opmerking minaraad: Ondanks hevige regenpieken wordt Vlaanderen elk jaar droger. Het 

regenwater dat in de rooster loopt tav het fietspad Putse-Langemunte wordt afgevoerd via de 

riolering. In het kader van Blue Deal vraagt de minaraad of het regenwater kan afgekoppeld 

worden van de riolering en of er een soort infiltratievoorziening kan aangelegd worden? Op die 

manier wordt het regenwater zoveel mogelijk ter plaatse vastgehouden, kan het infiltreren in de 

bodem en worden de grondwaterstanden aangevuld. Bijkomend is het aansluiten van 

regenwater op de riolering verboden (parasitair debiet). 600 meter verder ligt de Kleinschalige 

Waterzuiveringsinstallatie die door de sterke verdunning overbelast wordt en de zuivering 

uitschakelt (Vlario).  

Tijdens de vergadering was niet iedereen ervan overtuigd dat het regenwater dat in 

het  rooster in de fietsstraat Putse- Langemunte opgevangen wordt,   wordt afgevoerd via het 

(gemengd) rioolstelsel naar de verderop gelegen K.W.Z.I. ( kleinschalige 

waterzuiveringinstallatie).  Dit zal intern bekeken worden of dit al dan niet klopt.  

 

 

7. Standpunt minaraad mbt doven/dimmen straatverlichting/monumenten?  

Fluvius is bezig met het vervangen van straatverlichting door LED. De vraag 

werd gesteld aan Fluvius of er de mogelijkheid bestaat om de Ledverlichting te 

dimmen + hoeveel energie dit zal besparen. 

 

Diverse standpunten minaraadsleden mbt het dimmen en doven van de 

straatverlichting:  

- Voorstel om de lichten te doven tussen 23u-5u;  

- Verlichting zorgt voor veiligheid. Minder verlichting, meer inbraken?  

- Gebouwen/monumenten verlichten, is dat nodig?  

- Ledverlichting is schadelijk voor dieren. Kunstlicht kan het nachtelijk gedrag 

van dieren verstoren;  

- Vlaanderen is veruit de meest verlichte plek van Europa;  

 

Opmerkingen minaraad:  

Een minaraadslid zal een advies opmaken. Dit advies zal eerst ter goedkeuring 

voorgelegd worden aan alle minaraadsleden. Achteraf zal het advies gericht 

worden aan het college van burgemeester en schepenen.  
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8. Opvolging subsidies bodembedekkers in de landbouw.  

Subsidie bodembedekkers is vanaf april 2022: 20 euro per hectare ipv 12,50 

euro per hectare. Indien het bedrag van 1.500 euro overschreden wordt, dan 

zal verhoudingsgewijs het premiebedrag per hectare verminderd worden 

(gemeenteraadsbeslissing 21 maart 2022). Dit werd in de Roepsteen geplaatst. 

Voorlopig hebben wij nog geen aanvragen binnengekregen. 

 

9. Kennisgeving mbt voetbalvelden bestaande uit kunstgras?  

Opmerkingen verschillende minaraadsleden mbt kunstgras:  

• In kunstgrasvelden voor voetbal wordt vaak rubbergranulaat verwerkt als 

instrooimateriaal om ze duurzamer en weerbestendiger te maken, en ook 

voor meer schokdemping en grip. Rubbergranulaat wordt veelal gemaakt 

van oude autobanden. Het granulaat kan een aantal potentieel 

gevaarlijke stoffen bevatten, zoals polycyclische aromatische 

koolwaterstoffen (PAK’s) en metalen;  

• Bij slijtage van het kunstgras komen o.a. microplastics in het milieu. 

Microplastics zijn slecht afbreekbaar in het milieu en kunnen een risico 

vormen voor planten en dieren;  

• Door de hoge mate van frictie zal kunstgras voor sportdoeleinden 

gemiddeld zo’n 12 à 15 jaar meegaan;  

• Kunstgras levert een bijdrage aan de afvalberg;  

 

10. College van burgemeester en schepenen: advies over het project 

“Tuinrangers”? 

Waarom Tuinrangers?  

Dieren hebben het moeilijk en mensen kreunen onder warme droge zomers. 

Een tuin vol natuur is een deel van de oplossing. Natuurvriendelijk tuinieren is 

verassend eenvoudig. De Tuinrangers zetten je op weg en geven je tips om zelf 

aan de slag te gaan. Helemaal op maat van jouw tuin.  

 

Kostprijs gemeente: 16.000 euro/3 jaar.  

 

Het project wordt op 5 oktober 2022 voorgesteld aan het college van 

burgemeester en schepenen. Het college zal na de voordracht hierover een 

standpunt innemen. 

 

Standpunt minaraad:  

Zal er voldoende interesse zijn? Opleiding tot Tuinranger financieren vanuit de 

geldkas van de milieuraad? Geïnteresseerden om de opleiding tot Tuinranger 

te volgen: Arno Goossens, Wim Thienpont, Kurt Schamp en Dirk Martens. 

Opleiding kost: 1.500 euro/ranger (Inverde – 9 halve dagen). Kan de rest van 

het bedrag gefinancierd worden door de gemeente? 

 

 

Activiteit Minaraad:  
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• Johan Vander Heyden: Voordracht Wilde Bijen (is in de Roepsteen d.d. 

19 september 2022 geplaatst) 

Taakverdeling + afspraken:  

- Iedereen krijg bij het binnenkomen een gratis drankbonnetje  

- Drank aanvragen OC De Lier: Dirk M  

- Drankbonnetjes voorzien  

- Kassa: Leen P. en Mia M. 

- Wisselgeld? Kassa van de milieuraad  

- Toog: Dirk M, Wim T, Kurt S.  

- Voorzitter minaraad: Spreker inleiden  

• Johan Vander Heyden: uitstap Verdronken Land van Saeftinghe, stand 

van zaken? 

- Moeilijk te combineren met een andere uitstap.  

- Wie gaat de uitstap organiseren? 

11. Varia 

• Johan Vander Heyden: Verlenging landweg Parike – Hollebeekstraat  
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Foto: Fietspad Hollebeekstraat-Breebijl. 

 

Deel Hollebeekstraat (Brakel) is reeds aangelegd in tweesporenbeton en Lierde zal 

hierop aansluiten.  
 

Einde vergadering. 
 
Datum volgende vergadering: woensdag 14/12/2022 om 20.00u. 


